
Jaaroverzicht 2016 Natuurgroep Lunetten 

Zoals gebruikelijk presenteren we ook dit jaar een jaaroverzicht van het 

afgelopen jaar. Het bekende format wordt aangehouden, dus wellicht zal de 

attente lezer een vergelijking zien met eerdere jaaroverzichten. 

De natuurgroep Lunetten kent een vaste kern van 7-10 mensen die eens per 6-8 

weken vergadert. Voor elke taak zijn verschillende mensen uit de groep 

verantwoordelijk. Die werkwijze bevalt eenieder uitstekend. 

Daarnaast is een groep actief op de werkdagen. Ons bestand telt op dit moment 

zo’n 50 namen van mensen die zich hebben opgegeven om incidenteel mee te 

helpen op de werkdagen. Daar zijn we dan ook met ongeveer 15 personen.  

Naast het vergader- en het onderhoudswerk zijn wij ook actief met 

inventariseren en zelfstudie. Er is een @groep waarmee men elkaar kan 

oproepen voor ‘een rondje Lunetten’. 

Vergaderingen  

We vergaderen ongeveer eens per 8 weken. Onderstaand overzicht laat zien wat 

er dan zoal ter tafel komt.  

 Contact met de gemeente 

 Ontwikkelingen vanuit kerngroep Buurtbudget/werkgroep Beatrixpark. 
 Uitslag enquête, uitgezet door kerngroep Buurtbudget: de vragen over 

groen en vrijwilligerswerk willen doen in het groen, hoe verder uitwerken. 

 Werkdagen en onderhoud: poelen, Natuurtuin, ringslanghoop, 
meidoornhaag Ravelijnpoel  

 Beheer(maatregelen) van Natuurtuin en salamanderpoelen 
 Sporendriehoek 
 Maken van PR voor activiteiten en informatie verschaffen (flyers, facebook, 

twitter en website) 
 Organiseren excursie in Natuurtuin: kievitsbloemen en orchideeën 

 Een lezing van Marc Siepman over bodemdiertjes organiseren in de 
Musketon voor bewoners. 

Overleg met de gemeente 

Dit jaar hebben we weer vaak en regelmatig overleg gehad met de gemeente. 

We hoorden dat Cees Hoogendoorn, die we pas net hadden leren kennen, een 

opvolger krijgt en we hebben kennis gemaakt met Jaco Brobbel Dorsman. Hij is 

nieuw in deze wijk en we zijn meteen met hem de wijk ingegaan. Tijdens die 

schouw vooral aandacht voor:  

 Afspraken rond samenwerking en contact leggen 
 Strook parkbos langs de Passie, omdat deze strook op de nominatie staat 

voor groot onderhoud. 
 Aangeven van de ecologische hotspots, waar we vorig met Cees 

Hoogendoorn naar gekeken hebben (die langs de A27 in Park de Koppel 

liggen, maar nu overwoekerd en dus onvindbaar zijn).  
 Het nieuwe samenwerkingsverband van de actieve gebruikers/bedrijven in 

het Beatrixpark houden we gezamenlijk in de gaten. Maar gebruikers zijn 
zich bewust van de ecologische waarden van het park.  



 Bomen:  

o een meerjarenplan maken voor snoei is lastig, want veel is 
afhankelijk van beschikbare geld. Als er ergens toch iets gedaan 

moet worden, kan het soms meegenomen worden. 
o Zijn veel bomen in Lunetten aangetast door de essenziekte. Als 

deze geveld moeten worden zou dat de aanblik van “groen 

Lunetten” aanzienlijk veranderen. Er loopt op dit moment nog een 
onderzoek naar het wat en hoe van deze ziekte. In voorjaar is de 

schade beter te overzien. 
 Wij willen graag dat er op een aantal plekken in het Beatrixpark een 

vlindervriendelijk maaibeheer wordt toegepast. Wij komen met een 

voorstel en vervolgens kijkt Jaco naar de haalbaarheid. 
 Alle prullenbakken worden komend jaar vervangen door grotere. Daarom 

wil Jaco deze in beeld brengen. Nemen we meteen de banken mee en 
kijken wat weg/verzet moet worden of waar een bank bij moet.  

 We lopen langs de Koppelpoel, de Ravelijnpoel, de Natuurtuin en de 

ringslanghoop en bespreken het onderhoud.  

MAGIE vergaderingen 

Incidenteel zijn we aanwezig bij de “MAGIE” vergadering. Groene groepen die 

actief zijn in de gemeente Utrecht hebben, met en ondersteund door de 

gemeente, een  tweemaandelijks overleg. Omdat dit op een woensdagochtend 

gehouden wordt, kunnen wij er vaker niet dan wel aanwezig zijn. 

Vragen & reacties & divers 

We kregen, via BOL en/of website diverse vragen en verzoeken. Een greep:  

o Eindelijk hebben we een bestemming voor het prijzengeld dat de 

Groengroep jaren geleden -1985- in de wacht had gesleept, voorgelegd 
aan het BOL. Dit jaar is de nieuwe werkgroep ‘de paddenstoel’  begonnen 
met het samenstellen van een boekje met wandelingen door het groene 

Lunetten. In september 2017 verwachten we dat het eerste boekje op de 
wijkdag in het kader van 40 jaar Lunetten gepresenteerd kan worden. 

o Ludens heeft in een gesprek aangegeven ook activiteiten voor kinderen in 
de natuur te willen hebben. Wij kunnen als ‘doorgeefluik’ functioneren 
eventueel suggesties geven, maar gaan dit niet zelf opzetten. Het initiatief 

lijkt stil te staan. 
o Jaren terug waren er bewoners die iets met schapen in de wijk wilden. Dat 

initiatief heeft in de ijskast gestaan. Een nieuwe initiatiefneemster is in 
contact gebracht met eerste initiatiefnemers. Als het plan handen en 
voeten krijgt, komt het bij de Natuurgroep terug. 

o En heel bijzonder:  
Vorig jaar vroeg een bewoner ons mee te denken over het openen van de 

betonnen wand onder fietsbrug in Beatrixpark. In het jaarverslag stond al:  
Lijkt een goed plan, maar onuitvoerbaar omdat de betonnen dam deel 
uitmaakt van de Waterlinie. Verder is het peil aan beide zijden van de dam 

verschillend.  
Nu lazen we een aankondiging dat dit toch uitgevoerd gaat worden in 

2017. We zijn benieuwd en … dit wordt vervolgd.  

P.R. 

Om bekendheid te geven aan onze groep hebben we een website die goed 

bijgehouden wordt. We twitteren over onze werkdagen en zijn actief op 



facebook.  

De werkdagen aan de Salamanderpoel worden vooraf gegaan door publiciteit op 

wijkniveau, soms ook in de pers en we liften altijd mee met de e-mail van het 

BOL. We leggen flyers neer in het winkelcentrum, de Musketon en op de scholen. 

In november zitten we ook op de landelijke site van de ‘Natuurwerkdag’.  

Naast werkdagen die ook voor bekendheid aan de Natuurgroep zorgen, 

organiseren we ook excursies. Dit jaar kwamen er echter heel weinig mensen af 

op de excursies in de Natuurtuin.  

Sporendriehoek 

Er is nauwelijks voortgang geboekt. ProRail heeft de komende jaren nog steeds 

ruimte nodig op die plek, dus wordt slechts voor een deel van het terrein een 

ontwerp in orde gemaakt. De gemeente heeft toegezegd de poel op dat terrein, 

nu nagenoeg dichtgegroeid, op te schonen. Toch is er nog niets gebeurd.  

Elke schouw wordt het gebied bezocht. We gaan er wel van uit dat een deel in 

het voorjaar 2017 aangelegd wordt.  

Groenbeheerplan 

De strook parkbos langs de Wetering staat op de nominatie voor groot 

onderhoud en wij zijn gevraagd om met een voorstel te komen voor deze lange 

strook. Het laat onder andere zien dat de samenwerking tussen gemeente en 

Natuurgroep Lunetten goed is. Wij bespreken ons voorstel in het voorjaar 2017 

tijdens de schouw. 

Wim Vuik heeft de flora van Lunetten geïnventariseerd. Hij heeft 619 soorten 

gevonden, waaronder 23 rode lijst soorten. Door de nieuwe Natuurwet telt deze 

lijst anno 2017 slechts 1 rode lijst soort. We gaan in de loop van het komende 

jaar samen bedenken wat we met deze lijst kunnen en willen.   

Beheer 

We beheren op dit moment drie gebieden: twee poelen en de Natuurtuin. Ook 

zetten we delen af elders in de wijk op momenten dat er gemaaid wordt. 

Hiermee voorkomen we dat bijv. Orchideeën in de wijk voor de zaadzetting al 

afgemaaid worden. De gemeente vindt dit best, zolang wij dat maar zelf doen.  

De twee leden van de groep met het diploma ‘bosmaaier’ gaan regelmatig met 

de bosmaaier aan het werk. Daarnaast hebben leerlingen van het Wellantcollege 

Dordrecht hier gewerkt. Daarmee is veel onderhoud afgekomen. Helaas is 

Dordrecht te ver weg om dit te herhalen. We zoeken nu contact met de school in 

Houten.  

De gemeente wil met ons een nieuwe beheersovereenkomst opstellen voor alle 

gebieden in Lunetten. Officieel is er alleen een overeenkomst voor de poelen, 

terwijl de Natuurgroep Lunetten nu formeel het beheer heeft over de Natuurtuin. 

De eerste stap is gezet, maar door de wisseling van personeel is dit blijven 

liggen.  

We onderzoeken mogelijkheden voor vlindervriendelijk maaien. 



Salamanderpoelen 

We hebben zoals in voorgaande jaren de twee Salamanderpoelen beheerd. De 

takkenril bij de Koppelpoel is mede door leerlingen van de Spits aangelegd. Twee 

groepen kregen vooraf een presentatie van ons over salamanders. 

Er is veel onderhoud gepleegd. De lunch wordt alweer een tijd verzorgd door 

Alex en Marieke. Daar zijn we meer dan blij mee: we kunnen allemaal aan de 

slag, komen uitgehongerd en moe op de stadsboerderij en kunnen daar van een 

overheerlijke lunch genieten.  

Natuurtuin 

De Natuurgroep Lunetten is nu officieel de beheerder van dit mooie gebied. Er is 

nog geen contract voor opgesteld, zoals bij de poelen wel het geval is, maar dat 

komt er wel aan. 

Waren er vorig jaar erg veel vernielingen, deze zijn gelukkig afgenomen. Maar 

om het geheel te doen stoppen, is het zicht op de tuin vanaf het fietspad 

vergroot, doordat we daar flink gesnoeid hebben. We moeten volgend jaar zien 

of dit effect heeft.  

Het onderhoud blijft een grote klus. We waren dan ook erg blij dat er een dag 

gewerkt is door leerlingen van het Wellantcollege en hebben toen een begin  

gemaakt om de verlanding tegen te gaan.   

Ringslangen 

De ringslangenbroeihoop in park de Koppel is opnieuw aangelegd. De gemeente 

verzorgt het materiaal (bladeren en mest). Wij zetten de hoop om. Ook nu zijn 

er nog geen ringslangen waargenomen.  

Gierzwaluwen 

De gemeente onderzoekt broedplekken en aantallen gierzwaluwen in de stad. Wij 

doen mee.  Een tijdrovende klus, maar de eerste nesten zijn gevonden en de 

tellers zijn enthousiast. 

Vleermuizen 

Er zijn her en der kasten opgehangen, die door bewoners van Lunetten en de 

Natuurgroep gecontroleerd worden. 

Op de agenda in 2017 

De volgende onderwerpen staan in elk geval op onze agenda:  

 Hoe actueel is het groenbeheerplan anno 2017?  
 Hoe houden wij bij wat moet gebeuren en wat gedaan is?  

 Welke plannen worden er voor het Beatrixpark bedacht en wordt er 
voldoende rekening gehouden met de natuurwaardes. 

 Kunnen we samenwerken met Wellantcollege Houten?  

 Hoe krijgen we meer handen in het groen: er is enorm veel/bijna teveel 
werk te doen.   

 Aandacht voor uitwerking inrichting van de Sporendriehoek.  
 


